
 

Distribution / Destinataires 
IOTC Members / Membres de la CTOI: Australia, Belize, China, Comoros, Eritrea, European Union, France (Territories), Guinea, India, Indonesia, Iran 
(Islamic Rep of), Japan, Kenya, Rep. of Korea, Madagascar, Malaysia, Maldives, Mauritius, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra 
Leone, Sri Lanka, Sudan, United Rep. of Tanzania, Thailand, United Kingdom (OT), Vanuatu, Yemen. 
Cooperating non-Contracting Parties / Parties coopérantes non-contractantes: Senegal, South Africa. 
Chairperson IOTC / Président de la CTOI 
Copy to / Copie à: FAO Headquarters, FAO Representatives to CPCs 

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement 
 

Le Chantier Mall – PO Box 1011, Victoria, Seychelles. Tel:+248.4225.494 Fax: +248.4224.364  Email: secretariat@iotc.org Web: www.iotc.org 

24 April 2013 / 24 avril 2013 

 

IOTC CIRCULAR 2013–45 / CIRCULAIRE CTOI 2013–45 
 

Dear Sir/Madam, 

 

SUBJECT: COMMUNICATION FROM THE EUROPEAN UNION IN RESPONSE TO IOTC CIRCULAR 
2012-48 - COMMUNICATION FROM MOZAMBIQUE REGARDING A VESSEL PRESUMED 
TO HAVE BEEN CARRYING OUT IUU FISHING ACTIVITIES IN THE IOTC AREA OF 
COMPETENCE. 

 

Please find attached a communication from the European Union in response to IOTC Circular 2012-48 – 
Communication from Mozambique regarding a vessel presumed to have been carrying out IUU fishing activities in 
the IOTC area of competence. 

 

 

Madame/Monsieur, 

 

SUJET: COMMUNICATION DE L'UNION EUROPEENNE EN REPONSE A LA CIRCULAIRE CTOI 
2012-48 –COMMUNICATION DU MOZAMBIQUE CONCERNANT UN NAVIRE SOUPÇONNE 
D’AVOIR MENE DES ACTIVITES DE PECHE ILLICITE, NON DECLAREE, NON 
REGLEMENTEE DANS LA ZONE DE COMPETENCE DE LA CTOI 

 

Veuillez trouver en pièce jointe une communication de la Commission européenne en réponse à la circulaire 2012-48 
– Communication du Mozambique concernant un navire soupçonné d’avoir mené des activités de pêche illicite, non-
déclarée et non-réglementée dans la zone de compétence de la CTOI. 

 

Yours sincerely / Cordialement 

  
Rondolph Payet 
Executive Secretary / Secrétaire exécutif 

 
Attachments / Pièces jointes: 

• Response from European Union / Réponse de la Commission européenne 
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EUROPEAN COMMISSION 

H DIRECTORATE-GENERAL FOR MARITIME AFFAIRS AND FISHERIES 

: INTERNATIONAL AFFAIRS AND MARKETS 
INTERNATIONAL AFFAIRS, LAW OF THE SEA ANO REGIONAL FISHERIES 
ORGANISATIONS 

Brussels, 
MARE B1/SN/ 

Mr Rondolph Payet 
IOTC Executive Secretary 
P.O. Box 1010 
Fishing Port 
Victoria 
SEYCHELLES 

Subjet: IOTC circular 2012-48 - Communication from Mozambique 
regarding a vessel presumed to have been carrying out IUU fishing 
activities in the IOTC area of competence. 

Dear Mr Payet, 

In view of Circular 2012-48 concerning a communication from Mozambique regarding a 
vessel presumed to have been carrying out IUU fishing activities in the IOTC area of 
competence, the EU wishes to transmit its preliminary comments to the IOTC in 
accordance with point 4 of Resolution 11/03. 

The EU denies that the vessel in question, the Spanish flagged purse seiner Txori Argi', 
has been carrying out IUU fishing activities in the IOTC area of competence. Nor does 
the EU consider that the matter has been duly documented by way of the information and 
the associated documents referred to in Circular 2012-48. 

Two different appeals have been launched before a Mozambique court concerning legal 
contradictions in the management and appraisal of the case and the infringement decision 
of the Mozambique Ministry of Fisheries. The outcome of both appeals is still pending, 
which should have a suspensive effect on the examination by the IOTC of the alleged 
IUU fishing activities in question. 

Moreover, the EU has conducted an in depth examination of all the aspects of the alleged 
IUU fishing activities, including possible aspects related to the maritime zone in which 
the vessel was detected, aspects of the vessel's activity and vessel's historical fishing 
activities in the Indian Ocean, aspects of the links with the Fisheries Partnership 
Agreement between Mozambique and the EU, and aspects of the administrative 
proceedings leading to the mfringement decision of the Mozambique Ministry of 
Fisheries, including the size of the fine imposed. Our findings have led us to the 
conclusion that it would not be justified to include the vessel on the IOTC IUU Vessel 
List. 
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The EU will present further documentation to support its position during the meeting of 
the Compliance Committee. 

I would be grateful if you could circulate this letter to the IOTC members. 

Seppo NURMI 
Head of EU Delegation to IOTC 
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Note : ce qui suit est la traduction d’un courrier en Anglais reçu par le Secrétariat. Pour plus de détails, se reporter à l’original. 

 
Le 17 avril 2013 

M. Rondolph Payet 
Secrétaire exécutif de la CTOI 
PO Box 1011 
Victoria 
SEYCHELLES 
 
Objet : Circulaire CTOI 2012-48 –Communication du Mozambique concernant un navire soupçonné d’avoir 
mené des activités de pêche illicite, non déclarée, non réglementée dans la zone de compétence de la CTOI 
 
 
Cher M. Payet,  
 
Concernant la Circulaire CTOI 2012-48 –Communication du Mozambique concernant un navire soupçonné d’avoir 
mené des activités de pêche illicite, non déclarée, non réglementée dans la zone de compétence de la CTOI, l’UE 
souhaite faire part à la CTOI de ses remarques préliminaires, conformément au paragraphe 4 de la Résolution 11/03. 
L’UE dément que le navire concerné, le senneur battant pavillon espagnol « Txori Argi », se soit livré à des activités 
de pêche INN dans la zone de compétence de la CTOI. L’UE ne considère également pas que ce cas a été 
correctement documenté au vu des informations et des documents indiqués dans la circulaire 2012-48. 
Deux procédures d’appel ont été engagées auprès d’un tribunal mozambicain concernant les contradictions légales 
entachant la gestion et l’évaluation de cette affaire ainsi que le jugement d’infraction par le Ministère de la pêche du 
Mozambique. Les résultats de ces appels ne sont pas encore connus, ce qui devrait avoir un effet suspensif sur 
l’examen par la CTOI des supposées activités INN en question. 
 
Par ailleurs, l’UE a réalisé un examen approfondi de tous les aspects des activités supposées INN, y compris ceux 
relatifs à la zone maritime dans laquelle le navire a été détecté, aux activités de pêche (concernées et historiques dans 
l’océan Indien) du navire, à l’accord de partenariat sur la pêche entre le Mozambique et l’UE, et aux procédures 
administratives ayant conduit à la décision d’infraction par le Ministère de la pêche du Mozambique, y compris le 
montant de l’amende imposée. Nous avons conclu qu’il ne serait pas justifié d’inclure le navire dans la Liste CTOI 
des navires INN. 
 
L’UE présentera des informations complémentaires pour appuyer sa position durant la réunion du Comité 
d’application. 
 
Je vous serais reconnaissant de bien vouloir diffuser cette lettre à l’ensemble des membres de la CTOI. 

 
Seppo NURMI 

Chef de la délégation de l’UE près la CTOI 
 
 


